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Geachte dames en heren, 

Deze brief schrijf ik u naar aanleiding van de memo van 15 juli 2016 waarin wordt toegezegd om de 

mogelijkheden tot luierinzameling in AVU verband te onderzoeken. In deze brief rapporteer ik u graag 

over de voortgang hieromtrent. 

Stand van zaken luierrecycling 

Binnen AVU verband is er een onderzoek gestart naar de huidige mogelijkheden voor luierrecycling. Bij 

dit onderzoek is aangesloten bij het landelijke ketenproject luiers vanuit het ‘Van Afval Naar Grondstof’ 

(VANG) programma. Daarnaast is er ook met verschillende stakeholders gesproken. Op dit moment 

hebben 4 initiatiefnemers zich gemeld met een plan om luiers te gaan recyclen, waarvan 1 ook al in 

een vergaand stadium is, hoewel dit slechts nog een pilotopstelling betreft. Het is nog onduidelijk wat 

de milieuresultaten van deze initiatieven zullen zijn. 

De aanwezigheid van schadelijke stoffen (medicijnresten en cytostatica) maken het recyclingproces van 

luiers extra moeilijk. Het Rijksinstituut voor Volksgezondheid en Milieu (RIVM) heeft in het verleden al 

een onderzoek uitgevoerd waar zij grote vraagtekens plaatsten bij de mogelijkheid om deze stoffen op 

een goede manier af te breken in het recyclingproces. Het is dan ook nog onduidelijk of de 4 

initiatiefnemers op een goede manier deze stoorstoffen kunnen afbreken. Het RIVM gaat een 

onderzoek uitvoeren naar de schadelijke effecten van medicijnresten en cytostatica. 

Het advies vanuit de AVU luidt dan ook om hier nog geen actie te ondernemen, maar de uitkomsten 

van het onderzoek van het RIVM af te wachten. Hierdoor kan er een weloverwogen besluit gemaakt 

voor over de mogelijkheid van luierrecycling in Utrecht. 

Preventie 

Ondanks dat er op het gebied van recycling nog veel onduidelijk is, bestaan er wel mogelijkheden om 

de inwoners bij te staan met het luierafval; namelijk op de preventie van luiers. In andere gemeenten 

heeft een campagne om de wasbare luiers te promoten positieve resultaten opgeleverd. 

Een baby met wegwerpluiers produceert voor 260 kilo per jaar aan luierafval, dit is ongeveer 10 kilo 

per jaar per persoon. Wasbare luiers zijn bewezen gunstiger voor het milieu, maar ook voor de 

portemonnee van de ouders. Gedurende de luierperiode kunnen ze ongeveer 500 euro per kind 

besparen op luiers. Onbekendheid van ‘nieuwe’ wasbare luiers en een hoog aanschaftarief worden 

gezien als belemmeringen. Binnen een campagne zullen de belemmeringen als belangrijke 

aandachtspunten worden meegenomen. 

 



Voortgang/Concluderend 

We blijven de ontwikkelingen rondom de luierrecycling en daarmee ook het onderzoek van het RIVM 

naar de gevaren van medicijnresten en cytostatica samen met de AVU volgen. 

Indien dit in AVU verband en/of met andere samenwerkingspartners niet opgepakt kan worden, dan zal 

ik, gelet op het afvalpreventiepotentieel, kijken of een lokale luiercampagne kan aansluiten bij 100-

100-100 in Utrecht die in 2017 uitgevoerd zal worden en/of de Utrechtse campagne: ‘Utrecht weet wat 

afval waard is’. 

Ik zal u op de hoogte houden van het proces en u medio 2017 verder informeren. 

  

Met vriendelijke groet, 

 

 

Kees Geldof 


